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POSLEDNÁ NÁDEJ...
Je nedeľa Božieho milosrdenstva. Dnes

oslavujeme tú najkrajšiu, no zároveň najmenej
pochopiteľnú Božiu vlastnosť. Nekonečné
milosrdenstvo. Toľko sa toho o ňom popísalo a
predsa sa o ňom tak málo vie. Ľudský rozum
nedokáže pochopiť, že je tu Boh, ktorý je stále
pripravený človeku odpustiť, nech urobí
čokoľvek. Že ho dokonca miluje aj vtedy, keď
pácha hriech a neľutuje ho. A že mu „puká
srdce“, keď niekto musí ísť do zatratenia. 
Je ťažké pochopiť tieto veci, ale človek by sa o
to mal snažiť. Lebo podľa slov Pána Ježiša
svätej Faustíne, milosrdenstvo je našou
poslednou nádejou: „Duše hynú napriek
môjmu trpkému umučeniu. Dávam im
poslednú nádej – moje milosrdenstvo. Ak ho
nebudú zvelebovať, zahynú naveky!“ To sú
slová veľmi tvrdé a ide z nich strach. Ale na
druhej strane, čo znamená zvelebovať? Nič
viac ako dôverovať. A tu je už Ježiš miernejší:
„Pre dušu, ktorá mi veľmi dôveruje, urobím
všetko!“ Už sa zrazu netreba báť... tu je Ježiš
už v pozícii toho, ktorý nás miluje a túži po nás.
Dôvera ho najviac teší a naopak, nedôvera ho
najviac zraňuje. Dôvera je základom každého
dobrého vzťahu. Čím väčšiu dôveru budeme
mať voči Pánovi, tým viac pre nás môže urobiť.
Dal nám veľké dary, korunku, obraz, dnešný
sviatok... všetko kvôli tomu, aby nás presvedčil
o svojom milosrdenstve, a aby nás naučil mu
dôverovať. Veď kto sa bude modliť korunku,
obsiahne veľké milosti pre seba i pre iných.

Jeho pohľad z obrazu je taký istý ako pohľad z
kríža, teda komu by niečo odmietol, ak k nemu
prídeme a povieme: „Ježišu, dôverujem Ti....
verím Ti v tej a tej veci... pomôž mi ju
vyriešiť?!“ A dnešný sviatok? Počujme, čo
povedal sv. Faustíne: „Duša, ktorá pristúpi k
spovedi a svätému prijímaniu v dnešný deň, a
urobí skutok milosrdenstva voči blížnemu,
dosiahne úplné odpustenie vín a trestov.“
Dochádzajú mi slová, aby som vyjadril, aký
veľký je tento prísľub. Faustína to prirovnala k
druhému krstu. Všetky viny a tresty za ne sa
zmyjú a vymažú. Človek začína od nuly. Ak sú
medzi nami veriacimi ľudia, ktorí toto
nevyužijú, tak musí byť pravda, že na
poslednom súde budeme plakať, čo všetko
sme mohli urobiť pre svoju spásu a neurobili
sme. Ako ľahko sme sa mohli zachrániť a my
sme zostali ľahostajní...
Dnes stojí pred nami Zmŕtvychvstalý Pán Ježiš.
Ticho, pokojne a dôstojne, ale s horiacim
srdcom, ktoré nás miluje. Každým pohľadom,
gestom a skutkom nám ukazuje svoju lásku a
presviedča nás o svojom milosrdenstve. Je na
nás, či mu uveríme. Je na nás, či ponoríme do
tohto mora milosrdenstva svoje hriechy, a či
mu odovzdáme svoju dôveru. Ale počujme na
koniec ešte raz jeho slová: „Šťastná duša, ktorá
sa počas života ponárala do prameňa
milosrdenstva, lebo ju nezasiahne
spravodlivosť!“ 
Teda povedzme dnes úprimne: JEŽIŠU,
DȎVERUJEM TI! 

(Martin Miškuf)
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Túžba po Bohu samom

V modlitbe nehľadajme lúč, ale svetlo.

Nehľadajme vodu ale prameň. Nehľadajme
dar, ale darcu. Plodom modlitby nie je to, že
máme niečo od Boha, ale je ním On sám.
Len ten, kto hľadá samého Boha viac ako
jeho dary, nestratí ho, keď jeho dary prijme.
Modliť sa v pravde, takí, akí sme znamená
modliť sa, kým nepadneme. A potom sa
modliť ďalej. Až dovtedy, kým nás Boh
znovu nepostaví na nohy. Byť ponížený a byť
pritom znovu pozdvihnutý, to je plod
skutočnej modlitby. Tak dosiahneme v
modlitbe pravdu o nás samých pred Bohom.
Aj keď sa dobre modlíme, musíme sa pýtať,
či sa do nášho rozhovoru s Bohom
nemiešajú iné hlasy. Hlasy, ktoré nie sú jeho
hlasom. Musíme preskúmať svoje srdce, či
sa v ňom nenachádzajú naše vlastné
priania, predstavy, slová, ktoré majú Bohu
našepkať, čo nám má povedať. Je dobré sa
opýtať samých seba, čo očakávame od
Boha. Očakávame od neho nejaké „veľké
slovo“ alebo sa uspokojíme aj s
maličkosťami, nenápadnosťou,
všednosťou? Dovoľujeme Bohu povedať to,
čo nám on sám chce povedať? Boží hlas v
nás je iný ako naše vlastné priania, ktoré by
sme od neho chceli počuť. Boží hlas nás
nikdy nepobáda k zúfalstvu. Nikdy nás
nepobáda, aby sme sa vzdali. Jeho hlas sa
nezalieča, nepotvrdzuje našu závislosť od
nás samých, ani od niekoho či niečoho
iného. Jeho hlas je verný. Neoslabuje slovo
svojej pravdy, svojej vôle. Neberie späť

svoje áno a naše áno žiarlivo stráži.
Jeho hlas je vždy nový, vždy nás volá
po prvý raz. Je na začiatku i na konci.
Boh je začiatok i koniec. Prorok
Samuel potreboval niekoho, kto by

mu vysvetlil, kto ho volá (porov. 1Sam, 3).
My však máme niečo čo necháva zaznievať
Boží hlas v našom: Slovo, ktoré prijalo naše
telo, náš hlas. V našich slovách a s naším
hlasom hovorí Božie slovo a Boží hlas a jeho
duch sa nám otvára. Pán sa zveril nášmu
srdcu. Kto ho miluje, tomu sa zjaví. (porov.
Jn 14, 21). Tí, čo majú čisté srdce, budú
vidieť Boha (porov. Mt 5,8) a už teraz ho
počujú. Čistí, milujúci, sú svedkami jeho
hlasu. Pán sa zveril poslovi, ktorého posiela.
Keď ho počúvame, počúvame Pána (proov.
Lk 10, 16; Mt 10,40; Jn 13,20). Pán sa zveril
súzvuku našich hlasov. Keď sa zladíme v
jeho mene, budeme vypočutí a budeme
počuť toho, ktorý je uprostred nás. (porov.
Mt 18,19n)

Prekážky v modlitbe

Najväčšie prekážky v modlitbe spočívajú v
posudzovaní, samoľúbosti a nedôvere. Kto v
srdci posudzuje druhého človeka a nie je
ochotný zmeniť túto predstavu Božou
láskou, ten berie vo svojom srdci Bohu jeho
existenciu a jeho bezhraničnú lásku. Kto svoj
zrak namiesto na Boha zameriava na seba,
ten neobracia svoj pohľad na Boha tak, aby
ho mohol zasiahnuť Boží pohľad a naplniť
ho svojím svetlom. Na to, aby sme Bohu
nerobili prekážky, je potrebné, aby sme
všetky svoje úsudky, svoju samoľúbosť a
nedôveru vložili do modlitby a darovali ju
Bohu, aby ju premenil. 
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Boh, ktorý koná zázraky

Možno sa nám občas zdá, že by bolo
jednoduchšie, keby Boh nekonal nijaké
zázraky. Keď ich totiž koná, potom len ťažko
vieme pochopiť, prečo ich často nevykoná,
prečo sa nebo zdá tak často zatvorené, keď
vidíme toľko biedy. Máme prosiť o zázraky?
Pozrime sa na Ježiša. Ježiš je ten, ktorý koná
Božie skutky. Spôsobuje niečo, čo človek
sám od seba nedokáže vykonať. Ukazuje na
znamenia prichádzajúceho Božieho
kráľovstva a prisľubuje ho. Svojím konaním
dokazuje, že Boh nechce ponechať vo svete
prevahu zla a pominuteľnosti, ale chce
zaviesť svoje kráľovstvo. Ježišove zázraky a
znamenia sú však len rannou zorničkou, nie
sú východom slnka Božieho kráľovstva.
Tieto zakúsime inde: v najväčších
katastrofách a zároveň v najväčších
zázrakoch, v najväčšej bezmocnosti a
zároveň v Božej moci, v udalostiach Paschy,
na kríži a v zmŕtvychvstaní. Vykúpení sme až
tam, kde Boží Syn odpyká našu vinu a
zomrie spolu s našou smrťou. Vykúpení sme
až vtedy, keď on svojou láskou totálne

„prepracuje“ naše „nie“ dané Bohu a Božiu
neprítomnosť v tomto svete. Je to láska, o
akej sa nám ani nesnívalo a akú si ani
nevieme predstaviť. Vykúpení sme až vtedy,
keď táto láska, ktorá musí odumrieť,
napokon zvíťazí. Zázraky sa preto nestanú
zbytočnými. Nie sú ozdobou skutočnosti a
ústupkom našej túžby vidieť a dotýkať sa
ich. Boh nám ukáže, pokiaľ siaha jeho moc a
jeho láska, chce nás obdarovať, vykúpiť a
premeniť skrz-naskrz. Dáva mieru nášmu
konaniu a angažovaniu sa vo svete. Nádej na
večnú spásu nás neoslobodzuje od konania
dobra, od najbližšieho kroku, ktorý pomáha
človekovi v jeho bezprostrednej biede.
Naopak, povzbudzuje nás. Premení a
odvrhne to nepríjemné, nakoľko sa len dá.
Táto láska nás pozýva konať, dáva nám
možnosť dúfať a vyprosovať si Božie zázraky.
Dáva nám možnosť vnímať ten najväčší
zázrak ukrižovanej lásky. Ježišovým
zázrakom budeme vtedy najlepšie rozumieť,
ak nám dovolia dotknúť sa najväčšieho
zázraku veľkonočného tajomstva v našom
živote a v našom svete.  

(Dominika Čechová)
Zdroj: Hemmerle, K.: Tvoje srdce na Božom uchu

1. čítanie: Sk 4, 32-35
Žalm: Ž 118, 2-4. 16ab+17-18. 22-24
Ant.: Oslavujme Pána, lebo je dobrý, lebo jeho
milosrdenstvo trvá naveky. 
2. čítanie: 1 Jn 5, 1-6
Evanjelium: Jn 20, 19-31

Krátke zamyslenie na evanjelium: Je viac ako
zjavné, že apoštol Tomáš na tomto mieste
evanjelia zastupuje každého z nás. Nám sú určené
Ježišove slová: „Nebuď neveriaci, ale veriaci.“ Ježiš pozná zápas i hodnotu viery, pre ktorú
sa rozhoduje každý človek. Pán si váži našu vieru! Je nesmierne dojímavé vidieť Tomášov
zápas, ktorý sa odohráva vnútri spoločenstva apoštolov. V najposvätnejšom centre cirkvi sa
bojuje o vieru, ale práve do tohto stredu Pán prichádza a dáva Tomášovi naplno prijať
skutočnosť vzkriesenia. 
Modlitba žaltára a breviára: 2. týždeň
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Vyznamenanie pre otca

Počas dospievania som  mal rovnaké

problémy s rodičmi ako väčšina z vás. Môj
otec bol „dobrý“ veriaci. Veril, že on i my,
jeho rodina, musíme byť iní než svet. Určite
chápete, že ako teenager som s ním vôbec
nesúhlasil. Neraz sme sa kvôli tomu dostali
do konfliktu. Samozrejme, vždy som
prehral.
Často dnes stretávam rodičov, ktorí sa
sťažujú, že ich deti nepočúvajú. U nás to
bolo inak. Otec nám povedal, čo máme
urobiť, vždy iba raz. Môj otec nebol
dokonalý a nesprával sa vždy tak, ako by sa
od  neho čakalo. Mal svoje chyby, podobne
ako ich mám ja, moje deti, tvoji rodičia
alebo aj ty.
Keď som však skončil školu, uvedomil som si
dve podstatné veci: Po prvé, napriek tomu,
že môj otec nebol dokonalý miloval Boha a
svoju rodinu, a po druhé, pre Boha a pre
svoju rodinu bol ochotný priniesť akúkoľvek
obeť.
Môj otec mi bol v dospelosti jedným z
najlepších priateľov. Strávili sme spolu celé
hodiny a rozprávali sa. Keď mi moje deti
niekedy povedali, že som ako vojenský
diktátor, s úsmevom  poznamenal: „Presne
taký istý si bol aj ty.“ Veľmi dobre mi
rozumel, keď prišla moja dcéra za mnou a
povedala: „Ocko, potrebujem nové šaty.
Nemám si už čo obliecť.“ Pritom je jej skriňa
naprataná novými tričkami, sukňami i
nohavicami.
Podobne ako vy, ani ja som nemal rád

chvíle, keď mi otec dával rady do života.
Hovoril a hovoril.... Teraz to vyčítajú moje
deti mne. Pred rokom môj otec zomrel. V
posledných dňoch jeho života, keď už
nemohol rozprávať, bol by som dal čokoľvek
za to, aby som ešte raz počul jeho hlas.
Strávil som s ním celé noci a čakal, že mi dá
ešte poslednú otcovskú radu.
Možno má niekto z vás tiež problémy so
svojimi rodičmi. Pamätajte však, že na svete
sú len dve skupiny ľudí – tí, čo ešte majú
rodičov a tí, čo by radi mali rodičov.
Až keď ty sám budeš mať dieťa, pochopíš,

koľko dlhuješ svojim rodičom.

Japonské príslovie

Denník otca a syna

Charles Francis Adams, významný politik a

diplomat, si písal denník. Pri jednom
dátume si poznamenal. „Dnes sme boli celý
deň so synom na rybačke. Zasa jeden
premárnený deň.“
Jeho syn, Brook Adams si tiež písal denník,
ktorý sa zachoval až dodnes. Pri tom istom
dátume mal Brook Adams poznámku: „Dnes
som bol s otcom chytať ryby. Bol to najkrajší
deň môjho života.“
Otec si myslel, že na rybačke so synom
premárnil celý deň, no jeho syn to
považoval za veľký vklad do života. Podľa
čoho to každý z nich hodnotil? Podľa toho,
čo v živote považuje za najdôležitejšie.

Najvzácnejšie v živote nie sú veci, ale chvíle

Art Buchwald
Zdroj: Nikdy sa nevzdávaj

(dodala Anna  Sabolová ml.)
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Spomíname
More lásky si so sebou vzal, hory bolesti zanechal, prázdno je tam, kde znel

Tvoj hlas, spomienka na Teba zostáva v nás.

Dňa 07.04.2015 sme si pripomenuli nedožitých 70 rokov Jozefa Gavaľu,
nášho drahého otca, dedka, brata a uja. Venujte mu spolu s nami tichú
spomienku s modlitbou. 
S úctou a láskou spomínajú: synovia Jozef a Pavol s rodinou, dcéra Mária s rodinami, sestry
Mária a Anna s rodinami.

Blahoželanie

Ostatnú nedeľu sa dožil krásneho životného jubilea 70. rokov náš duchovný otec

Anton Tatarko.

Drahý náš duchovný otec Anton,
Len to najkrajšie, čo život môže dať, chceme Vám pri Vašom jubileu zaželať. Dovoľte,
aby sme sa Vám pri tejto príležitosti prihovorili slovami francúzskeho spisovateľa
Lamartina. Ten na otázku „Kto je kňaz?“, odpovedal. V každej farnosti žije jeden
človek, alebo aj viacerí, ktorý nemá rodinu, a predsa patrí do rodiny celého sveta.
Bez neho nie je možné sa narodiť ani umrieť. Žehná kolísku, truhlu i manželstvo. Pri
jeho nohách ľudia skladajú svoje najväčšie tajomstvá. Pred ním otvárajú svoje boľavé
srdcia. Je človekom, ktorého slovo padá do srdca váhou Božej autority a preniká do
duše silou viery.

Kto je tento človek? Je to kňaz! Nikto nie je schopný preukázať ľudstvu väčšie dobro
ako skutočný kňaz. Vedie a usmerňuje nás, je láskavý, ale aj prísny. Povolanie kňaza
je ťažké, ale v dnešnom svete veľmi potrebné. Život kňaza je neprestajná obeta.
Možno sa len hlboko skloniť pred mužom, ktorý sa podujíma na túto službu.
Ďakujeme Bohu za dar Vašej prítomnosti, ktorou ste nám sprítomnili Ježišovu lásku.
Úprimne Vám prajeme a vyprosujeme, aby Vás Boh naplnil svojím požehnaním a dal
Vám všetky milosti k tomu, aby ste verne a horlivo žili svoje kňazstvo až do konca a
vykonali tak veľa dobrého aj pre spásu Vám zverených duší.

Redakcia časopisu Mariannum
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Prezident Kiska na návšteve Talianska
a Vatikánu

Prezident SR Andrej Kiska priletel do

Ríma na pracovnú návštevu v Taliansku a
na oficiálnu návštevu Svätej stolice.
Absolvoval stretnutie s prezidentom
Talianskej republiky Sergiom Mattarellom.
Členom delegácie je aj Miroslav Lajčák,
podpredseda vlády a minister zahraničných
vecí a európskych záležitostí SR. Program
návštevy v Ríme pokračoval neformálnou
večerou s poslancami medziparlamentnej
skupiny priateľstva Slovensko-Taliansko.
Oficiálne navštívil aj Vatikán, kde ho prijal
na audiencii pápež František. Nasledovalo
stretnutie s predstaviteľmi Štátneho
sekretariátu Svätej stolice. Po návšteve
Baziliky sv. Petra sa prezident Kiska odobral
na Slovenské veľvyslanectvo pri Svätej
stolici, kde obedoval s veľvyslancom
Petrom Sopkom za účasti slovenských
predstaviteľov Rímskej kúrie, pápežských
univerzít, kolégií a kongregácií.

17. púť zrelosti

Domček Anky Kolesárovej vo Vysokej nad

Uhom pozýva mladých nad 23 rokov na 17.
púť zrelosti. Témou tejto púte bude: „Koľko
stojí láska?“ Budeme si pýtať dar byť
darom pre iných. Hosťami púte bude
Mons. Alojz Tkáč, o. Martin Novotný a
tanečné divadlo ATak. Prihlásiť sa môžete
do 7. apríla. 

(dodal Martin Miškuf)

Masaker v Keni

Vyjadrením sústrasti reagoval pápež

František na správu o masakre v Keni, kde
útok skupiny ozbrojencov na univerzitný
areál v meste Garissa zanechal za sebou
148 obetí a veľký počet zranených. V
kondolenčnom telegrame sa uvádza:
„Hlboko zarmútený nad nesmiernou a
tragickou stratou životov zapríčinenou
nedávnym útokom na Garissa University
College, Svätý Otec posiela uistenie o jeho
modlitbách a duchovnej blízkosti rodinám
obetí a všetkým Keňanom v tomto
bolestnom čase. Duše zosnulých odporúča
nekonečnému milosrdenstvu
Všemohúceho Boha a modlí sa, aby tí, ktorí
smútia nad ich stratou, našli útechu. V
spojení so všetkými ľuďmi dobrej vôle na
celom svete Jeho Svätosť odsudzuje tento
čin nezmyselnej brutality a modlí sa za
premenu srdca u jeho páchateľov. Vyzýva
všetkých nositeľov autority, aby s
dvojnásobným úsilím pracovali spolu so
všetkými mužmi a ženami v Keni na tom,
aby bol urobený koniec takémuto násiliu a
urýchlil sa úsvit novej éry bratstva,
spravodlivosti a pokoja.“
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Upratovanie kostola: Pán Boh zaplať všetkým rodinám, ktoré boli v tomto týždni upratovať
kostol. Na budúci týždeň prosíme rod. Musákovu, rod. Džujkovu - Herlianska ul., rod.

Baníkovu - Makovická ul. Upratuje sa v klasicky v sobotu ráno od 800.
Vedenie modlitieb pred sv. omšami: V týždni od 19.4. – 25.4. vedie modlitby horliteľka p.
Mária Vasiľová - sadová ul.
Nácvik detského speváckeho zboru: Nácvik detského speváckeho zboru na budúcu sobotu

už bude klasicky o 1330 v pastoračnom centre. Tešíme sa na všetky decká. 
Nácvik mládežníckeho speváckeho zboru: Nácvik mládežníckeho speváckeho zboru je v čase
podľa ich vzájomnej dohody pred mládežníckymi sv. omšami. 
sv. omša pred odchodom do Fatimy: V utorok bude jedna zmena, kedy sv. omša nebude ráno

o 630, ale poobede o 1430, pretože bude pred odchodom na púť do Fatimy. Ňou vlastne

začneme túto púť, aby sme potom o 1500 vyrazili. Všetkých vás srdečne pozývam a zvlášť
všetkých pútnikov. 
Zasadnutie FER: Všetkých členov Farskej ekonomickej rady pozývam na stretnutie, ktoré bude

v pondelok večer po adorácii o 2000 na fare. 
Farský beh pre zdravie: Aj keď kvôli púti do Fatimy tu bohoslovec Martin a ani ja nebudeme,

farský beh pre zdravie v sobotu bude v rovnakom čase o 2030.
Púť do Ríma: Je tu ponuka ísť na púť do Ríma s našim bohoslovcom z minulého roka Petrom
Malinovským v termíne 22.-27.6. za cenu 250€. Kto by mal záujem, všetky informácie sú na
plagáte na nástenke a je potrebné sa ohlásiť na danom čísle do budúcej nedele. 
o. Anton k dispozícii: Keďže v utorok odchádzame už na 2. farskú púť do Fatimy, chcem vás
poprosiť, aby ste sa vo všetkom obracali na o. Antona, ktorý vám bude k dispozícii. 
Rozpis lektorov: 
3. Veľkonočná nedeľa: 8.00 hod. - rod. Baranská, 10.00 hod. - rod. Bankovičova, 18.30 hod.
- rod. Jenčova.   

Kontakty
V prípade akejkoľvek potreby alebo nutnosti zaopatrenia je možné volať na nasledovné

telefónne čísla:
Marek Kunder, farár - 0915 947 309;

Anton Tatarko, kaplán - 0905 514 699;
Pevná linka na faru - 057 4426 286.
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liTURGicKýliTURGicKý PRoGRAMPRoGRAM oDoD 13.04.2015 13.04.2015 DoDo 19.04.201519.04.2015

PPoNDEloKoNDEloK 13.04.201513.04.2015 sv. omša: 1830 (K+T) 

Poklona sv. Oltárnej: 1915

UU ToRoKToRoK 14.04.201514.04.2015 sv. omša: 1430 (T+K) 

ss TREDATREDA 15.04.201515.04.2015 sv. omša: 630 (T) starý kostol

ŠŠ TVRToKTVRToK 16.04.201516.04.2015 Poklona sv. Oltárnej: 1730

sv. omša: 1830 (T) 

PP iAToKiAToK 17.04.201517.04.2015 sv. omša: 1830 (T) 

ss oBoTAoBoTA 18.04.201518.04.2015 Večeradlo s P. Máriou: 1730

sv. omša: 1830 (T) 

NN EDEľAEDEľA 19.04.201519.04.2015

3. VEĽKONOČNÁ NEDEĽA

sv. omša: 800 (T)

sv. omša: 1000 (T)

Pobožnosť sv. ruženca: 1430

sv. omša: 1830 (T)  starý kostol  

„Buď naveky zvelebený, môj Pane, Ježišu Kriste, za to, že si vo svojej smrteľnej úzkosti
dal všetkým hriešnikom nádej na odpustenie, keď si milosrdne prisľúbil rajskú slávu

zločincovi, ktorý sa na teba obrátil.” (Sv. Brigita Švédska)


